



Lokalråd for Them-Salten

Referat

Dato: 18. marts 2015 Tid: 19.00

Sted: Mødelokale Them Medborgerhus

Til stede: Søren Olsen, Falle Laygardt, Leif Thøgersen, Jette Bie, Marc la Cour, Margrethe Schaarup

Afbud:

| Punkt | Handling | Indhold | Notater | Ansvar |
|-------|--------------------------------------|---|---|--------|
| 1 | Åbent møde 19:00- 19:30 | Sager fra borgerne | <p>Anneline Reuter og Svend Christensen er mødt frem til åbent møde, med ønsket om at høre Lokalrådets mening om deres forslag, omhandlende anlæggelse af et Bynært aktivitets område i Lunden. Et anlæg med aktiviteter for alle aldre?</p> <p>Det aftales at de uddyber deres forslag skriftligt og at Søren bringer det i spil med Mette by-ansvarlig for at få klarlagt om der er restriktioner på området.</p> <p>Det er deres agt, at afholde møde efter påske, hvor en brainstorm, skal klarlægge alle spørgsmål, som rejser sig i forbindelse med et sådant projekt.</p> <p>Efterfølgende skal der søges midler i fonde, hos private m.m.</p> <p>Se bilag til referatet fra Anneline.</p> | Søren |
| 2 | Godkendelse af referat | Referat Februar 2015 | Godkendt uden kommentarer | Alle |
| 3 | Lokaler | Ældre Sagen Forespørger Lokaler til de unge seniorer | <p>Vi har under Ældresagen i Them startet et nyt projekt "De unge Seniorer", der er forespurgt på lokalemuligheder i Det gamle rådhus igennem Mette Geertsen.</p> <p>Der er kommet følgende svar:</p> <p>Ejendomsafdelingen giver klart afslag på ønsket om at anvende Det gamle rådhus. ÆS er orienteret.</p> <p>Medborgerhuset er nu i spil, det er gratis at låne huset hvis man køber kaffen.</p> | |

| | | | | |
|---|-------------------------------------|------------------------------|--|-------|
| | | Them | Huset er lukket i weekenden hvor det var hensigtsmæssigt at huset var åbent. Der er nu en dialog i gang mellem ÆS og ledelsen i huset. Vi stiller sagen i bero , til vi er blevet klogere på udfaldet af dialogen. | Leif |
| | | Medborgerhuset | Endelig stillingtagen til medborgerhusets udbygning er ikke endeligt vedtaget. Der afholdes møde efter påske omhandlende udviklingen af Them området generelt "Hvad skal der ske i Them". Vi afventer og håber på, at blive klogere på udviklingen? | Søren |
| 4 | Svar fra kommunen på diverse | Belysning på stier | Jette har endnu engang beskrevet problemet, se svar mail af 6.marts 2015 fra Vejingeniør Henrik Topperup Madsen Si. Komm. Som svarer på snerydning??? Vi er interesserede i mere lys på Frisholmstien. Søren bringer problemet med til Mette by-ansvarlig | Søren |
| | | Trappen til Lunden | Der er ikke umiddelbart penge til udbedring af trapper eller "andedam" for nuværende??? Søren tager udbedring af trappen op med Mette atter engang! | Søren |
| 5 | Landsbyhøjskolen | Land distrikternes fællesråd | Landdistrikternes fællesråd mission er at være praktisk ekspert i at samle, dele og kommunikerer viden til gavn for landdistrikter og yderområder. Et indhold vi kan anvende om??? vi får behov. Søren har været til møde i Egtved og refererer til en dag fuld af inspiration til, hvordan man i flok kan komme tættere på, at beskrive et behov?? af enhver art, når der skal argumenteres over for myndighederne. Dette ved at anvende som jeg ser det "Fremtidsværksteds modellen", eller den såkaldte Rudme-modellen. | Søren |
| 6 | Hjemmesiden | Lay out | Marc har talt med 2XBent. Der kan ikke laves om på strukturen på | Marc |

| | | | | |
|---|-------------------------|---|---|---------------------------|
| | | Forslag om fælles aktivitets kalender med sammen alle frivillige foreninger m.m. i lokalområdet | <p>hjemmesiden. Marc ser det ikke nødvendigt at oprette Lokalrådes egen hjemmeside, så vi frafalder tanken pga. oplyste fakta! Vi skal opdatere med nye billeder og Marc foreslår at vi i første omgang bruger billederne fra folderen, hvilket der er opbakning til.</p> <p>Opdatering på hjemmesiden er frivilligt arbejde, så vi må tåle at der er forsinkelse på. Vi tåler ikke, at ny mødedato ikke er synlig, længe før næste møde i Lokalrådet.</p> <p>Søren fremlægger et forslag om fælles aktivitets kalender, han har fået ideen fra Sønderjylland. Vi vil i første omgang sikre, at vi er linket til Liga Syds hjemmeside, den er godt besøgt.</p> | |
| 7 | Regnskab | Godkendelse af regnskab 2014 | <p>Falle fremlægger og vi godkender regnskabet fra 2014. Falle sender regnskabet til rette vedkommende i underskrevet tilstand.</p> <p>Jette udarbejder et kørselsbilag og rundsender det til alle.</p> | <p>Falle</p> <p>Jette</p> |
| 8 | Indkomne forslag | <p>Badeland i Silkeborg syd???</p> <p>Grusgravning Nye råstof udvindinger??</p> | <p>Jette gør sin beskrivelse af ønsket konkret, og Søren tager spørgsmålet med til Mette by-ansvarlig.</p> <p>Tina Hedegård har et ønske om at få klarhed over situationen, efter at der er beskrevet nye råstof udgravninger med efterfølgende gener, af den tunge trafik i hendes område. Råstof tilladelsen er givet til Ikast kommune, så man forventer at trafikken vil gå vest på, især når motorvejen står helt færdig. Tina Hedegård er orienteret om svaret.</p> | Jette Søren |
| 9 | Evt. | Næste møde: onsdag | Obs. Margrethe melder afbud til næste møde | |

| | | | | |
|--|--|-----------------------|--|--|
| | | 15. april 2015 | | |
|--|--|-----------------------|--|--|

Referent: Margrethe Schaarup